
 
Kuntaympäristölautakunnan talousarvio 2024 
 
Kuymltk 29.11.2023 § 89    
199/02.02.00/2023    
 
 
Valmistelija kuntaympäristöjohtaja Jari Lämsä, p. 040 630 4035 

 
Kunnanhallitus antoi kokouksessaan 14.8.2023 § 175 talousarvioraamin 
vuodelle 2024. 
 
Kuntaympäristöpalveluiden talousarvioraamin toimintakate oli 
raamivaihessa suunniteltu olevan -729 264  €, mutta 
talousarvioehdotuksessa toimintakatteeksi esitetään -499 100 €.  

 
Talousarviossa esitetään lautakunnan järjestämien palveluiden 
tehtäväsisällöt, painopistealueet ja määrärahakokonaisuus. 
 
Toivakan kunnassa on ollut käynnissä koko henkilöstöä koskevat 
yhteistoimintaneuvottelut, joiden tarkoituksena on ollut saada vuodelle 
2024 henkilöstökuluissa säästöä 160.000 euroa. 

 
Lautakunnan talousarviovalmistelussa on nyt otettava huomioon 
kunnanhallituksen 20.11.2023 § 252 tekemät päätökset: 
 
- Toivakan kuntaa koskevat yhteistoimintaneuvottelut, jotka aloitettiin 

10.10.2023 ja joiden viimeinen neuvottelukerta oli 10.11.2023 ovat 
päättyneet. 

- Se velvoittaa lautakunnat ja viranhaltijat valmistelemaan 
yhteistoimintaneuvotteluissa kirjatut, työnantajan esityksen mukaiset 
henkilöstösäästöjä koskevat toimenpiteet kunnan talousarvioesitykseen 
2024 ja taloussuunnitelmaesitykseen 2025-2026. 

- Se hyväksyy lomauttamisen periaatteet päätöksen liitteen mukaisena. 
 

Kuntaympäristöpalveluiden osalta yt-neuvottelujen lopputuloksena oli 
seuraavat henkilöstövähennykset vuodelle 2024: 
- Palvelusuunnittelijan osa-aikaistaminen 80 % työajalle.  
- Rakennus- ja ympäristötarkastajan viran avaamatta jättäminen. 

 
Lisäksi päätettiin, että KVTES- / TS-sopimusten piiriin kuuluvat 
työntekijät (pois lukien varhaiskasvatuksen lastenhoitajat ja opettajat), 
lomautetaan 12 päiväksi työnantajan määräämänä ajankohtana vuonna 
2024. 
 
Vaihtoehtona työnantajan määräämälle lomautukselle työntekijä, joka 
kuuluu KVTES / TS-sopimusten piiriin, voi pitää joko 15 pv 
suositusvapaata vuonna 2024 (saaden siitä 3 palkallista bonusvapaata) tai 
vaihtaa lomarahaa vapaaksi vuonna 2024 siten, että kustannukset 
vastaavat lomautusta/suositusvapaata. 
 
Talousarvioehdotuksessa on otettu huomioon kunnanhallituksen 
päättämän yt-neuvottelujen lopputuloksen vaikutukset. Muutoin 
talousarvioehdotus on pitkälti edellisvuoden kaltainen. 
 
Talousarvioehdotus sisältää kunnanvaltuuston 30.9.2019 § 56 tekemän 
päätöksen mukaisen vuotta 2024 koskevan vesihuoltolaitoksen 
perusmaksujen korotuksen. Ohjelma vahvistettiin tuolloin vuosille 2019-
2025. 



 
 
 
 

 
Esittelijä Kuntaympäristöjohtaja Jari Lämsä 

 
Päätösehdotus Kuntaympäristölautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle ja edelleen 

valtuustolle hyväksyttäväksi kuntaympäristöpalveluiden talousarvion osana 
koko kunnan talousarviota vuodelle 2024. 
 

Päätös Merkitään pöytäkirjaan: 
Satu Manninen poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn aikana klo 
18.17. 
 
Minna Siltala poistui kokouksesta klo 19.15. 
 
Tämän pykälän päätöksenteon aikana pöytäkirjanpitäjänä toimi 
kuntaympäristöjohtaja Jari Lämsä. 
 
Lupa- ja ympäristöjaoston päätös 29.11.2023 § 56: 
Seppo Sirenius teki muutosehdotuksen, että lupa- ja ympäristöjaoston 
säästötavoite talousarviovuodelle 2024 täyttyy, kun rakennus- ja 
ympäristötarkastajan virkaa ei täytetä, vaan tarvittavat palvelut hankitaan 
ostopalveluna ja esittää kuntaympäristölautakunnalle, että 
palvelusuunnittelijan tehtävää ei osa-aikaisteta kuntaympäristöpalveluiden 
toimintojen turvaamiseksi. 
 
Seppo Sireniuksen esitystä kannattivat kaikki jaoston jäsenet. 
 
Lupa- ja ympäristöjaosto ehdottaa kuntaympäristölautakunnalle, että se 
hyväksyy edelleen lupa- ja ympäristöjaoston muutetun päätösehdotuksen 
ja esittää sen edelleen kunnanhallitukselle ja -valtuustolle. 
Muutettu ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti lupa- ja ympäristöjaoston 
päätökseksi. 
 
Kuntaympäristölautakunnan jäsen Veli Pekka Vihinen teki muutetun 
päätösehdotuksen, että kuntaympäristölautakunta yhtyy lupa- ja 
ympäristöjaoston päätökseen. 
 
Muutosehdotus hyväksyttiin yksimielisesti ja esittää muilta osin 
kuntaympäristöpalveluiden talousarvion 2024 hyväksymistä 
kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle. 
 
Minna Siltala palasi kokoukseen klo 19.38. 


